

ENG:

"International Scientific-Theoretical Conference on 'Kazakh Literary Language and the Standardization of Norms: Theory and Practice.' November 8, 2024.

An international conference titled 'Kazakh Literary Language and the Standardization of Norms: Theory and Practice' was held at Al-Farabi Kazakh National University to commemorate the 100th anniversary of academician Rabiga Syzdyk's birth.

The conference was attended by scholars from Japan, Russia, Turkey, and other countries, as well as faculty and students of KazNU.

Academician Rabiga Syzdyk was a prominent scholar who made significant contributions to the history of the Kazakh literary language, medieval written monuments, historical lexicology, linguistic stylistics, language culture, and other fields. She researched the development of the Kazakh literary language and authored several important monographs.

At the conference, domestic and foreign scholars discussed Rabiga Syzdyk's contributions to science, modern Kazakh literary language, and Turkology trends.

RUS:

"Международная научно-теоретическая конференция «Казахский литературный язык и стандартизация норм: теория и практика». 8 ноября 2024 года.

В Казахском национальном университете имени аль-Фараби состоялась международная конференция на тему «Казахский литературный язык и стандартизация норм: теория и практика», посвящённая 100-летию со дня рождения академика Рабиги Сыздык. В конференции приняли участие учёные из Японии, России, Турции и других стран, а также преподаватели и студенты КазНУ.

Академик Рабига Сыздык была выдающимся учёным, внёсшим значительный вклад в историю казахского литературного языка, изучение средневековых письменных памятников, историческую лексикологию, лингвистическую стилистику, культуру языка и другие области. Она исследовала развитие казахского литературного языка и написала несколько важных монографий. На конференции отечественные и зарубежные учёные обсудили вклад Рабиги Сыздык в науку, современный казахский литературный язык и направления тюркологии.

